
V- seji dne 15. maja se v; nadaljevala stvarna 
razprava o zvišanju domobranskih rekirutov. Toda 
za' razpravo ni bilo po razburljivem glasovanju zad
njo sredo, ko se je priznala predlogu nujnost le s 
par' glalsovi nad dvetretjinsko večino, nobenega zani
manja. Ko se je razprava končala, se je predlog 
brez glasovanja, ker je vladen, odkazal vojnemu 
odseku. 

Potem je prišel na dnevni red predlog Kolo* 
vratov, da se dovoljuje podpora rodbinam namest
nih rezervistov in invalidov. Najprej se je razprav
ljalo o nujnosti, o koji se bo glasovalo v pondeljek 
dne 18. t. m. 

Poslanci S. K. Z. so v tej seji vložili mnogo
številne peticije (prošnje) na državno zbornico. 

Dr. Benkovič je vložil proti odprtju srbske 
meje peticije iz krajev: Trbovlje, Rajhenburg, Siv. 
Rupert nad Laškim. 

Dr. Korošec je vložil proti odprtju srbske meje 
peticije iz krajev: Sv. Peter v Medv.i selu, Ptuj, 
Sv. Križ tik Slatine, Zitftka, Vransko, Pamece, 
Razborje, Stari trg, St. Ilj pod Thirjfakom, Pod
četrtek, Imeno. Za spremenitev šolskega zakona pe
ticijo iz Sv. Petra v Medv. selu. Iz istega kraja 

Državni zbor. 



še peticije za podporo zadružništva, zavarovanje in 
za sestavo davčnih cenilnih komisij. 

Pišek proti odprtju mej iz: Konjic, Sv. Ku
nigunde ■ na Pohorju, Hoč, Hajdina. 

Roškar proti odprtju mej Hz krajev: Križevci, 
Mozirje. Za starostno zavarovanje iz kraja: St. Ilj 
v Slov, gor. 

Druge došle peticije je poslanec Roškar vložil 
že pretekli teden, kakor smo poročali. 

* 
V pondeljek dne 18. t, m. £e je začela seja 

ob 3. uri popoldne. 
Poslanci P i š e k in tovariši so stavili nujni 

prddlog, da naj država hitro pride' na pomoč po
gorelcem v Bukovcih, kjer je dne 15. t. m. upepelil 
grozoviti ogenj osmim posestnikom poslopja in imetje. 
Poslanci ,Slavonskega kluba so bili v imenu kme
tov naprošeni, da storijo za nje potrebne korake. 

Poljski prosti socialist Bredter je stavil pred
log, da se seja prekine in za 6. uro zvečer skliče 
izredna seja, v kateri se naj razpravlja o dogodkih 
na vseučiliščih, osobito v Gradcu. Ker je v začetku 
pondeljkovih sej navadno le malo poslancev navzo
čih, mislil'i so liberalci, da dobijo večino za Brei
terjev predlog. Toda spodletelo jim je, predlog je bil 
odklonjen. 

Potem se je nadaljevala razprava o podpori 
rezervistom in invalidom. 

Predlog za podporo rezervistom in invalidom 
je poslanska zbornica soglasno sprejela. 

* 
Pri nujnem predlogu Schraffela za podporo 

vinogradnikom se je oglasil k besedi tudi poslanec 
dr. K o r o š e c . Izvajal je v svojem govoru, kako 
stoje vingradniške razmere na jugu, osobito na Sp. 
Štajerskem. Zahteval je brezobrestna posojila za 
opustošene vinograde v večji meri, nego dosedjaj, 
odpis starih brezobrestnih posojil in odgoditev vra
Sevanja, zahteval več strokovnega pouka v vino
gradništvu, posebno v vinogradniškem zadružništvu, 
nižje cene za\galico in žveplo, stavbo uzornih kle
ti, vinski zakon za Ogrsko ter slovenske kletarske 
inšpektorje. 

V imenu Slovencev je govoril še tudi zelo 
stvarno in poučno dr. Hočevar. Tudi dr. Ploj se je 
oglasil in v lepi slogi s celjskim Markhlom, hvalil 
deželo, koliko da stori za vinogradnike. 

Dr.: Korošec je potem še enkrat povzel besedo 
ter popravil izvajanja Markhlova — in s tem se
veda tudi Plojelva — ter\ pribil tudi dejstvo, da se 
pri razdeljevanju trt iz javnih trsnic proti gospodi 
drugače ravna kakor proti kmečkim, posebno majh
nim posestnikom. 

Poljedelski minister dr. Ebfenhoch je med dru
gim odgovarjal tudi na. izvajanja dr. Koroščeva ter 
omenil, da ima O g r s k a že izdelan načrt za 
v i n s k i z a k o n, ki je celo mnogo strožji nego 
naš avstrijskli. S tem bo našim vinogradnikom zelo 
mnogo pomagano in klevetanje Narodne stranke in 
liberalnih listov, da so našH poslanci z glasovanjem 
za nagodbo škodovali kmetu, bo začelo tudi liberal
cem samim presedati. 


